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Protokół Nr 44/2023 
z posiedzenia komisji budżetowej odbytego w dniu 21 listopada 2023r. 

  
 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Jadwiga Łopatowska  

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności do 

niniejszego protokołu.  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Strąk i Skarbnik 

Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak. 

 

Porządek posiedzenia : 
1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. określenia stawek podatku od nieruchomości, 

b. obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 

c. pokrycia  części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  z dochodów 

własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

d. określenia stawki jednostkowego dofinansowania kosztów zbiorowego 

odprowadzania  ścieków, 

e. zmian w budżecie Gminy na rok 2023, 

f. zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pierzchnica na lata 2023-2040, 

g. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Pierzchnicy w drodze 

bezprzetargowej. 

2. Sprawy różne. 

 
Ad 1.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały  

                w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości i poprosiła 

Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie proponowanych stawek podatku od nieruchomości. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak omówił proponowane stawki podatku od 

nieruchomości porównując je do stawek aktualnie obowiązujących i do maksymalnych stawek 

określonych w obwieszczeniu Ministra Finansów w sprawie górnych granic stawek kwotowych 

podatków i opłat lokalnych na rok 2024 z dnia 21 lipca 2023r. Powiedział, że Minister Finansów 

w rozporządzeniu podwyższył stawki podatków od nieruchomości średnio o około 15 % 

natomiast wzrost stawek podatku od nieruchomości proponowany projektem uchwały jest o 

około 10% w stosunku do stawek obecnie obowiązujących.  

 Burmistrz powiedział, że co roku Minister Finansów podnosi stawki i nalicza subwencję 

dla gminy wg stawek maksymalnych. Gmina wg stawek maksymalnych ma określone dochody 

i dopiero różnicę przekazuje w subwencji. Obniżając podatki gmina pozbywa się własnych 

dochodów. Mówił, że zdaje sobie sprawę, że nie można podnieść podatków o 30%. 
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 Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w związku z tym przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Ad 1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

               sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego i przedstawiła 

jego brzmienie. Poinformowała, że projekt uchwały opiniowała Świętokrzyska Izba Rolnicza i 

przedstawiła brzmienie opinii. Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że do ustalenia podatku na ten rok cena żyta była ustalona 

przez Prezesa GUS w wysokości 74,05 zł rada obniżyła cenę do kwoty 65 zł za kwintal. Na 

2024r. Prezes GUS ustalił cenę żyta do podatku rolnego w wysokości 89,63 zł za kwintal. 

Proponuje się obniżenie ceny żyta za kwintal do koty 75 zł. To powoduje, że podwyżka w 

stosunku do roku obecnego wyniesie 10 zł ale generalnie obniża się cenę żyta do podatku 

rolnego o 14,63 zł. Powiedział, że w gminach sąsiednich nie stosują obniżki ceny żyta do 

podatku rolnego tylko podatek wylicza się po cenie żyta ustalonej przez Prezesa GUS. 

Wniósł autopoprawkę do projektu uchwały polegającą na skreśleniu § 3 ponieważ nie trzeba 

uchylać uchwały z poprzedniego roku, bo taka uchwała dotyczy tylko konkretnego roku i z upływem 

roku traci moc, także zbędne jest uregulowanie w uchwale o utracie mocy uchwały z poprzedniego 

roku. 

Członkowie komisji po dyskusji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie obniżenia ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

 

Ad 1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

               sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 

dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i przedstawiła jego brzmienie. Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie 

projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że okazuje się, iż wzrasta ilość śmieci, które firma odbiera i to 

dość sporo, bo jest to ponad 10 %. Stawki opłat wyliczone w oparciu o przetarg, na ten rok i 

na przyszły są te same, natomiast więcej się płaci firmie za odbiór odpadów. Gmina otrzymała 

jeszcze w tym roku zwiększenie subwencji i można z tego dofinansować w tym roku, bo w 
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przeciwnym razie należało podnieść stawkę opłat. Mówił, że proponuje żeby pokryć z 

dochodów gminy zwiększone koszty i nie ruszać na razie stawek opłat dla ludzi. W tym roku to 

i tak trzeba pokryć koszty a w połowie przyszłego roku trzeba będzie zwiększyć stawkę opłat.  

Członkowie komisji po dyskusji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w związku z 

tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii 

o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie pokrycia części 

kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z 

pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Ad 1.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

              określenia stawki jednostkowego dofinansowania kosztów zbiorowego 

odprowadzania ścieków i przedstawiła brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że dopłaty były wprowadzone od wielu lat i proponuje się to 

utrzymać. Dopłata jest pokrywana z podatku, który Zakład Komunalny płaci od budowli, nie 

jest to z innych podatków. Taryfy nie były ruszane, Prezes próbował ale nie da się ruszyć i będą 

obowiązywały do czerwca przyszłego roku. Koszty rosną, bo pensje rosną, bo prąd rośnie. 

Nowa oczyszczalnia też generuje większe koszty, bo jakość oczyszczania jest dużo lepsza. 

Zakładowi brakuje pieniędzy to umarza podatek od budowli, bo nie ma możliwości zmienić 

taryf. Dopłata w poprzednim roku była uchwalona w wysokości 4 zł teraz proponuje się 3 zł. 

Mówił, że są takie sygnały, że zatwierdzanie taryf wróci do gmin i będą zatwierdzane na rok, a 

nie jak teraz na trzy lata.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia stawki jednostkowego dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania 

ścieków w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia stawki jednostkowego dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania 

ścieków. 

Ad 1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie zmian  

             w budżecie Gminy na rok 2023 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

proponowanych zmian. 
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Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zwiększa się plan 

dochodów budżetowych o kwotę 18 000,00 zł oraz zmniejsza się plan wydatków budżetowych 

o kwotę  31 000,00 zł.  

Omówił szczegółowo zmiany w dochodach budżetu określone załącznikiem Nr 1 - Plan 

dochodów oraz zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków 

do projektu uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity 

wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2023 roku, w 

załączniku Nr 4 Zadania inwestycyjne roczne w 2023 r., w załączniku Nr 5 Plan przychodów i 

rozchodów budżetu w 2023r., w załączniku  Nr 6 Dochody i wydatki związane z realizacją zadań 

realizowanych na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu 

terytorialnego w 2023 r., w załączniku Nr 7 Dotacje podmiotowe w 2023 roku i w załączniku 

Nr 8 Dotacje celowe w 2023 roku. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy na rok 2023 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o proponowanych zmianach w budżecie 

gminy. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Gminy na rok 2023. 

Ad 1.f)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie zmian  

             w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica 

na lata 2023-2040 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzanych projektem uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy na rok 2023, który omawiał przed chwilą oraz zmianami w budżecie 

wprowadzonymi zarządzeniami Burmistrza od ostatniej zmiany w wieloletniej prognozie 

finansowej. Omówił wprowadzane zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletnia Prognoza Finansowa 

na lata 2023-2040 i w załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2023-2026, 

które szczegółowo przedstawia objaśnienie do zmian w WPF stanowiącym załącznik  

Nr 3 do projektu uchwały.  

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2023-2040 w 

związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały.  

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 
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Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 

2023-2040. 

Ad 1.g)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

              wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Pierzchnicy w drodze 

bezprzetargowej. Poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że gmina weszła w posiadanie działki co są piwnice od 

wspólnoty w Pierzchnicy. Na części tej działki został wybudowany dom i właściciel budynku 

chce wykupić to co zostało zagrodzone. Przysługuje właścicielowi budynku prawo pierwokupu 

bo nakłady przewyższają wartość gruntu. 

Członkowie komisji po dyskusji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Pierzchnicy w drodze 

bezprzetargowej w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały.  

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Pierzchnicy w drodze 

bezprzetargowej. 

Ad 2.Sprawy różne. 
  
 Przewodnicząca komisji Jadwiga Łopatowska zwróciła się do Burmistrza i powiedziała, 
że złożyła wniosek o dwa przystanki w Pierzchniance. Mówiła, że pytała właścicieli 
nieruchomości gdzie będą przystanki i zgadają się na usytuowanie przystanków. Lokalizacje 
przystanków są w tych miejscach gdzie zatrzymuje się autobus szkolny.  
 Burmistrz wyjaśnił jak odbywa się usytuowanie nowych przystanków i poinformował, 
że może na tą sesję jeszcze zostanie przygotowany projekt uchwały o lokalizacji przystanków. 
 Radny Wiesław Kwaśniewski mówił, że kierowca autobusu szkolnego zgłaszał żeby w 
Drugni Rządowej obciąć gałęzie bo są za nisko i przy wymijaniu się wyższe pojazdy uszkadzają 
pojazdy – urywają się lusterka, a lusterko do autobusu to koszt kilkaset złotych. 
 Burmistrz powiedział, że zostanie zgłoszone do Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach 
żeby podcięli gałęzie, bo jest to przy drodze powiatowej. 
 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła  posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 
Protokółował: 
S.Kielesiński                                                            
         Przewodnicząca komisji 
 
                                                                                                            Jadwiga Łopatowska 


